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Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 11.04.2022 

Číslo: 03702/2022/ORRUPZP  

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk 

Telefón: 055/6196 658 
Mobil: 0948 640 017 

 

ZÁPISNICA 

z 28. rokovania Komisie regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 07.04.2022 

o 09:00 na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu 

mieru 1 v Košiciach v zasadačke č. 310  na 2. poschodí 

 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Dodatok č. 3 k  Zásadám a  postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického 

samosprávneho kraja  

4. Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja  

5. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

6. I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

7. Schválenie spolufinancovania projektu „Podpora vytvorenia technických sekretariátov pre 

Košický samosprávny kraj, číslo výzvy IROP-PO8-SC81-2022-92“ 

8. Výročná správa Krajskej organizácie cestovného ruchu 

9. Stratégia zastúpenia Košického samosprávneho kraja v Bruseli  

10. Odstúpenie od Rámcovej dohody o spolupráci medzi Košickým samosprávnym krajom 

(Slovenská republika) a Krasnojarským krajom (Ruská federácia) 

11. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej 

stratégie    

12. Návrhy, podnety a požiadavky 

13. Rôzne  

14. Záver 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

Vyjadrenie:  Ing. František Petro otvoril rokovanie, privítal všetkých členov, pozvaných hostí 

a informoval  členov komisie, že je poverený vedením komisie regionálneho rozvoja z dôvodu 

neprítomnosti jej predsedu a podpredsedu, ktorí sa ospravedlnili. Zároveň informoval, že  z 

rokovania komisie bude zhotovený zvukový záznam.  

 

Z celkového počtu 25 členov bolo na rokovaní prítomných 9 členov, a teda komisia nebola 

uznášaniaschopná. Pozvánka na rokovanie komisie regionálneho rozvoja bola zaslaná členom 

komisie prostredníctvom emailu. 

 

Diskusia: K programu rokovania komisie neboli pripomienky 

 

Návrh na uznesenie: komisia schvaľuje návrh programu rokovania podľa predloženého   

návrhu 
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Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná, hlasovanie neprebehlo. 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

Vyjadrenie:  Ing. František Petro požiadal tajomníčku komisie o vyjadrenie. Ing. Barbora 

Kováčová informovala o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek z komisie.  

 

Diskusia:  

K bodu „Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie“ diskusia neprebehla.  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná, hlasovanie neprebehlo. 

 

K bodu č: 3 

Dodatok č. 3 k  Zásadám a  postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického 

samosprávneho kraja 

Vyjadrenie: Materiál uviedla PhDr. Anna Heribanová, vedúca Oddelenie organizačné, protokolu 

a zahraničných vzťahov.  

(Prišli 2 členovia komisie – prítomných 11) 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojil JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, ktorému PhDr. Heribanová odpovedala.  

 

Záver:  Komisia nebola uznášaniaschopná, hlasovanie neprebehlo. 

 

K bodu č. 4  

Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie: JUDr. Marta Vargová predstavila predkladaný materiál a informovala členov 

komisie o obsahu dodatku.  

 

Diskusia:  

V bode „Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja“ 

diskusia neprebehla.  

 

Záver:  Komisia nebola uznášaniaschopná, hlasovanie neprebehlo. 

 

K bodu č. 5  

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 
Vyjadrenie:. Ing. Kvetoslava Lipovská a Ing. Martin Sokol predstavili materiál a informovali 

o plnení a čerpaní  v súvislosti so záverečným účtom  Košického samosprávneho kraja.  

 

        (Prišli 2 členovia komisie – prítomných 14) 

Diskusia:  

V bode „Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021“ diskusia neprebehla.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č. 10/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu 

na uznesenie 

 

Hlasovanie č.1 

Prítomní: 14 
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Za: 13    Proti: 0   Zdržali sa: 1   Nehlasoval: 0 

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 6  

I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

Vyjadrenie: Ing. Kvetoslava Lipovská a Ing. Martin Sokol predstavili predmetný materiál 

a informovali o úpravách v rozpočte.  

 

Diskusia:  

V bode „I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022“ diskusia neprebehla 

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č.11/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na 

uznesenie 

 

Hlasovanie č.2: 

Prítomní  14 

 

Za: 14    Proti:0   Zdržali sa: 0   Nehlasoval: 0 

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č.7 

Schválenie spolufinancovania projektu „Podpora vytvorenia technických sekretariátov pre 

Košický samosprávny kraj, číslo výzvy IROP-PO8-SC81-2022-92 

Vyjadrenie: Ing. Barbora Kováčová informovala, o predkladanom projektovom zámere.  

 

Diskusia:  

Ing. Barbora Kováčová odpovedala Ing. Jozefovi Magdovi, že oprávnené obdobie čerpania je do 

roku 2023.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č 12/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na 

uznesenie 

 

Hlasovanie č.3: 

Prítomní: 14  

 

Za: 14   Proti: 0    Zdržali sa: 0   Nehlasoval: 0 

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č.8 

Výročná správa Krajskej organizácie cestovného ruchu 

Vyjadrenie: JUDr. Lenka Vargová Jurková informovala o aktivitách organizácie, ktoré 

prebiehali v roku 2021 a zároveň v krátkosti uviedla plánované aktivity v roku 2022, na ktoré 



4  

všetkých prítomných srdečne pozvala. Zároveň upozornila členov, že došlo k zmene sídla 

z Hlavnej na Bačíkovu ulicu.  

 

Diskusia:  

Ing. Jozef Želinský, Ing. Jozef Horváth, Ing. Jozef Magda a JUDR. Mgr. Ladislav Rovinský 

poďakovali a pochválili pani riaditeľku za jej prácu.  

 

Ing. Štefan Bašták poprosil o kontrolu na mieste pri projekte „Bicyklom k pamiatkam“. JUDr. 

Lenka Vargová Jurková poďakovala za informácie a prisľúbila kontrolu. Zároveň uviedla, že 

kontroly na mieste sú súčasťou udržateľnosti výsledkov projektu.  

Ing. Štefan Bašták ďalej informoval o možnosti spolupráce s firmou na výrobu obrúskov.  

 

Mgr. Peter Berinšter sa opýtal na fungovanie spolupráce a prepojenia medzi jednotlivými 

produktmi Krajskej organizácie cestovného ruchu. Zároveň sa informoval o cielení reklamy 

zo strany Krajskej organizácie cestovného ruchu. Na obe otázky mu pani riaditeľka odpovedala. 

   

Ing. Jozef Magda sa opýtal na spoluprácu medzi Prešovským a Košickým samosprávnym 

krajom. JUDr. Lenka Vargová Jurková na konkrétnych príkladoch uviedla aktivity spolupráce.  

 

Ing. Jozef Želinský požiadali o informáciu v súvislosti s možnou realizáciou cyklocesty 

po hrádzi rieky Bodrog. Ing. Jozef Horváth podporil túto myšlienku a zároveň doplnil, že 

možným riešením na potenciálny rozvoj cyklotrás sú aj železnice.  

 

Ing. Želinský ponúkol pomoc a podporu pri organizácií stretnutí k tejto problematike.  

 

JUDR. Mgr. Ladislav Rovinský poukázal na možné riešenie po vzore Rakúska, v súvislosti 

s možnou výstavbou cyklistických trás. Zároveň informoval, že cesta na hrádzi je obslužnou 

komunikáciou. Ďalej požiadal o bližšie informácie k štatistikám, na ktoré mu pani riaditeľka 

odpovedala.  

 

            (Odišiel 1 člen komisie – prítomných 13) 

 

Ing. František Petro poďakoval pani doktorke za jej prácu a pomoc. Zároveň sa v súvislosti 

s výstavbou cyklotrás opýtal, či Košický samosprávny kraj uvažoval pri rozvoji cyklistických 

trás o použití ochranného pásma, ktoré sa nachádza pri cestách. JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

podporil myšlienku pána Ing. Františka Petra.  

 

Zároveň poukázal na Tufový kaňon, ktorý sa nachádza v katastri obci Kráľovce. JUDr. Lenka 

Vargová Jurková poďakovala za podnet. 

 

Požiadavka č.1 

Ing. Barbora Kováčová v krátkosti informovala, že Odbor regionálneho rozvoja pripravil novú 

cyklostratégiu, a teda navrhuje na nasledujúcej komisii predmetný materiál odprezentovať.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie  

podľa predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č 13/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na 

uznesenie 

 

Hlasovanie č.4: 

Prítomní: 13  
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Za: 13   Proti: 0    Zdržali sa: 0   Nehlasoval: 0 

 

Záver: Návrh bol schválený 

K bodu č.9 

Stratégia zastúpenia Košického samosprávneho kraja v Bruseli  

Vyjadrenie: Mgr. Alexandra Kováčiková predstavila prítomným predmetný materiál.  

 

Diskusia:  

V bode „Stratégia zastúpenia Košického samosprávneho kraja v Bruseli“ diskusia neprebehla.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

podľa predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č 14/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého 

návrhu na uznesenie 

 

Hlasovanie č.5: 

Prítomní: 13  

 

Za: 13   Proti: 0    Zdržali sa: 0   Nehlasoval: 0 

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č.10 

Odstúpenie od Rámcovej dohody o spolupráci medzi Košickým samosprávnym krajom 

(Slovenská republika) a Krasnojarským krajom (Ruská federácia) 

Vyjadrenie: Mgr. Alexandra Kováčiková informovala o predkladanom materiáli.  

 

Diskusia:  

Mgr. Mária Biľová požiadala o informáciu ohľadom plnenia predmetnej dohody a zároveň 

poukázala na to, že zrušenie sa deje kvôli 1 osobe. Čo bude, keď situácia skončí?  

 

Michal Rečka požiadal o informáciu týkajúcu sa plnenia predmetnej rámcovej dohody. Zároveň 

poukázal na to, že zmluva bola podpísaná s krajom a ľuďmi, ktorí tam žijú. Osobne si myslí, že 

títo ľudia nemajú vplyv na dianie v krajine, a teda pri hlasovaní sa zdrží.  

 

Ing. František Petro sa informoval o uskutočnených aktivitách počas 5 rokov jej plnenia. Čo 

všetko sa urobilo a aký bol plán ďalších aktivít, teda ak pristúpime k odstúpeniu zmluvy o čo 

konkrétne Košický samosprávny kraj príde.  

 

Doc. RNDr. Peter Solár, PhD. podporil kolegov, zároveň poukázal na to, že v žiadnom prípade 

nechce podporovať Putinovu agresiu.  

 

Mgr. Alexandra Kováčiková informovala, že podľa jej informácií sa v roku 2018 zorganizovalo 

niekoľko výmen medzi Odborom regionálneho rozvoja a Ruskou federáciou. V súčasnosti však 

neeviduje ďalšie aktivity.  

 

JUDR. Mgr. Ladislav Rovinský nesúhlasí s kolegami, že ide o prázdne gesto v súvislosti 

s odstúpením 

od zmluvy. Práve naopak, je to gesto voči krajine, ktoré má obrovský význam.  
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Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu na uznesenie 

 

Hlasovanie č.6: 

Prítomní: 13  

 

Za: 4   Proti: 0    Zdržali sa: 9   Nehlasoval: 0 

 

Záver: Návrh nebol schválený 

 

K bodu č.11 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej 

stratégie    

Vyjadrenie: Ing. Barbora Kováčová informovala o predkladanom materiáli, ide o návrh 

analytickej časti PHRSR vrátane IÚS. Materiál nie je predmetom zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja. Zároveň informovala prítomných o aktuálnom procese prípravy nového 

programového obdobia a Rady Partnerstva Košického kraja.  

 

Diskusia:.  

JUDR. Mgr. Ladislav Rovinský vyjadril nesúhlasné stanovisko v súvislosti s procesom 

harmonizácie štatútov Rád partnerstva zo strany Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a 

informatizácie .   

 

Ing. Jozef Magda v súvislosti s novým programovým obdobím poukázal na nefunkčnosť SORO 

pre IROP, porovnal fungovanie SORO pre IROP a SAŽP, kde obdržali výsledok 

neporovnateľne rýchlejšie.  Zároveň informoval, že v prípade MAS je situácia ešte horšia. 

 

Ing. František Petro vyjadril súhlasné stanovisko s pánom Magdom, a uviedol konkrétne 

príklady kedy SORO pre IROP robilo ex-ante kontrolu 8 mesiacov.  Je potrebné si uvedomiť, že 

ide o brzdenie všetkých procesov.  

 

Michal Rečka taktiež podporil svojich kolegov. V prípade MAS, Európska komisia zoberie 20% 

alokácie finančných prostriedkov kvôli ich nefunkčnosti. Chyba však nie je na strane MAS, ale 

na národnej úrovni. Kontaktovali nového generálneho riaditeľa a snažia sa situáciu riešiť. 

Zároveň aj on na konkrétnych prípadoch uviedol nefunkčnosť systému.  

 

Ing. Jozef Želinský a JUDr. Mgr Ladislav Rovinský vyjadrili súhlasné stanovisko k riešenej 

problematike.  

        (Odišli 2 členovia komisie – prítomných 11) 

 

Ing. Jozef Horváth doplnil kolegov, že rovnaký problém má aj na Úrade Košického 

samosprávneho kraja. Uviedol konkrétny príklad: osádzanie autobusových zastávok , kde 

procesy trvajú neúmerne dlho z dôvodu vyjadrovania sa viacerých odborov. V minulosti 

dostávali vyjadrenie do 15 dní, dnes ho nemajú ani po mesiacoch. Ing. Jozef Želinský potvrdil 

toto tvrdenie.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia berie na vedomie predkladaný materiál  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná, hlasovanie neprebehlo.  

 

K bodu č.8  

Návrhy, podnety a požiadavky 

Diskusia:  
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JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský informoval prítomných, že odznelo veľa podnetov, a teda 

komisia pre efektívnejšie fungovanie by mala začať prijímať uznesenia.  

 

Ing. František Petro poznamenal, že komisia už nie je uznášaniaschopná a teda nevieme prijímať 

uznesenia. Zároveň dúfa, že Odbor regionálneho rozvoja bude riešiť podnety uvedené 

v zápisnici. 

 

Ing. Jozef Horváth vyjadril sklamanie nad fungovaním komisie a zároveň poznamenal, že 

predseda komisie sa nezúčastňuje na rokovaniach.  

 

Ing. Jozef Želinský požiadal o riešenie v súvislosti s riešením situácie k cyklotrasám. Dal návrh 

na prípravu materiálu pre Národnú radu, poprípade otvoriť predmetné na SK8.  

 

RNDr. Martin Smrčo, fungovanie komisie je vizitkou jej členov a podporil stanovisko, že je 

potrebné sa viac angažovať a situáciu riešiť.  Zároveň členovia skonštatovali, že v minulosti na 

komisiách bolo prítomné vedenie alebo podpredsedovia.  

 

Na záver tajomníčka komisie informovala, že prepošle predmetné stratégie členom komisie 

regionálneho rozvoja. Konkrétne ide o:  

- Návrh analytickej časti Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja 

- Stratégia udržateľného rozvoja cestovného ruchu v Košickom 

samosprávnom kraji do roku 2027 

- Stratégia rozvoja cyklistickej dopravy a cyklistickej infraštruktúry 

v Košickom kraji  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná, hlasovanie neprebehlo. 

 

K bodu č.9  

Rôzne  

Diskusia: V bode rôzne diskusia neprebehla.  

 

K bodu č. 19 

Záver 

Vyjadrenie:  Ing. František Petro na záver poďakoval za účasť, ukončil rokovanie.  

 

Nasledujúce rokovanie komisie regionálneho rozvoja bude výjazdové a uskutoční sa v obci 

Kazimír. 

 

 

 

 

 
....................................................     ...................................................... 

       Ing. Barbora Kováčová                Ing. František Petro  

tajomníčka komisie              poverený vedením komisie 

      


